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Utdragsbestyrkande 

 

Plats och tid  Åsele kommunhus. KS-sammanträdesrum    2024-11-28  9.00 – 11.40 

Paragrafer  16-26 

Beslutande  Gunnel Jonsson Kommunstyrelsen Ordförande

  Dagny Nilsson Synskadades riksförbund 

  Gunilla Abrahamsson Astma- och allergiförbundet 

  Stig Danielsson Hörselskadades riksförbund 

  Kerstin Isberg  Reumatikerförbundet 

 

Närvarande ersättare - 

 

Övriga deltagare Dan Eriksson   Sekreterare 

  Daniela Holmberg   Folkhälsosamordnare (paragraf 16 - 19)

    

Utses att justera Dagny Nilsson 

 

Justeringens tid och plats Socialkontoret  

 

Sekreterare   

  Dan Eriksson 

Ordförande   

  Gunnel Jonsson 

Justerare   

  Dagny Nilsson    

 

ANSLAG/BEVIS 

Protokollet är justerat. Justeringen har tillkännagivits genom anslag 

Organ  Tillgänglighetsrådet   

                          Sammanträdes- 2024-11-28 Datum för anslagets uppsättande:  

                          datum: 

                            Datum för anslagets nedtagande:   

Protokollets förvaringsplats:  Socialkontoret i Åsele 

Underskrift:   

 

 Dan Eriksson 
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§ 16 Mötets öppnande 
 

 

(Planerat möte 2024-09-26 blev inställt). 

Ordförande Gunnel Jonsson hälsar alla välkomna och öppnar årets sista möte. 

Åsele kommuns folkhälsosamordnare Daniela Holmberg deltar på distans via 

Teams. 
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§ 17 Godkännande av dagordning 

  

 

Ordförande föreslår en ändring i dagordningen så att punkten med 

 information från Folkhälsosamordnaren flyttas till början av mötet - 

 Folkhälsosamordnaren kan lämna mötet efter genomförd information. 

 

 

Tillgänglighetsrådet beslutar 

att byta plats på ”Information från Åsele kommuns Folkhälsosamordnare” och 

 ”Föregående protokoll” . Efter denna ändring godkänns dagordningen. 
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§ 18 Val av protokolljusterare 

 

 

Dagny Nilsson föreslås att justera dagens protokoll. 

 

 

Tillgänglighetsrådet beslutar 

att välja Dagny Nilsson att jämte ordförande justera dagens protokoll 
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§ 19 Information från Åsele kommuns 

 Folkhälsosamordnare 

 

 

Daniela Holmberg är projektanställd på deltid som Åsele kommuns 

Folkhälsosamordnare sedan juni 2023. Daniela informerar om vad som är på 

gång inom Folkhälsoarbetet i Åsele kommun: 

- Hälsans väg: Detta är en promenadsträcka på 650 meter bakom sim-/sporthall 

och ner mot Lappvallen. Första versionen av ”Hälsans väg” anlades under 

pandemin och har blivit en permanent satsning som ska finnas kvar. Läget 

bedöms vara bra ur tillgänglighetssynpunkt - inga höjdskillnader, snöröjning 

sker vintertid, bra parkeringsmöjligheter. Nu har nya skyltar satts upp med 

”rörelse för alla”. Där finns rörelser för både sittande och stående. Invigningen 

av nya ”Hälsans väg” ägde rum den 22 maj i år. 89 personer deltog vid 

invigningen. Daniela uppger att Åsele har mycket bra statistik över 

användningen av ”Hälsans väg” - detta går att mäta genom besökarnas 

avläsningar av QR-koder på skyltarna. 

-Kommunala styrdokument: Folkhälsopolitiskt program för åren 2024-2027 har 

antagits i kommunen den 11 november. Materialet ska göras tillgängligt via 

kommunens hemsida.                                                                                                                        

Revidering av kommunens Kulturplan för åren 2025-2028 har presenterats i AU 

den 19 november. Där lyfts Tillgänglighetsrådet fram som en resurs. 

- Rättigheterna är våra: Detta är ett funktionsrättsprojekt i Västerbotten som 

samlar in information, berättelser och tankar om livsvillkoren för personer med 

funktionsnedsättning runt om i länet. Den 5 november genomfördes en 

workshop/berättarträff på Åsele bibliotek - tyvärr var det väldigt få deltagare. 

Det är fortfarande möjligt att skicka in sina berättelser via e-post, video eller 

telefonsamtal. Projektet ska utmynna i en utställning vid Västerbottens 

museum. 

- Regional strategi - folkhälsa och funktionsrätt: Den nya strategin kommer att 

medföra förändringar genom att flera tidigare dokument/strategier från 

Landstinget/Regionen slås ihop till en gemensam strategi. Målet för den nya 

strategin är att skapa förutsättningar för en god, jämlik och jämställd hälsa för 

alla som bor i Västerbotten. Kommunerna har fått en förstärkt roll i den nya 

strategin. 
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Ledamot ställer fråga till Folkhälsosamordnare om det framkommit nåt nytt 

angående renovering av kommunens simhall. Simhallen är fortfarande stängd i 

avvaktan på renovering av reningsverk.  Önskemål finns att kunna ordna 

möjlighet till varmbad i samband med renoveringen. Ledamot informerar om 

möjlighet att söka bidrag till detta genom Allmänna arvsfonden - detta kan 

vara möjligt genom att avtal om långtidshyra skrivs med förening som då har 

möjlighet att söka bidrag. Daniela har inte hört något nytt angående 

upphandling av renoveringen som genomförs av Tekniska avdelningen 

Daniela ska ta med denna information till nästa träff med kommunen. 

 

 

 

Tillgänglighetsrådet beslutar 

att notera informationen 
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§ 20 Föregående protokoll 

 

 

Genomgång av föregående protokoll (möte 2024-06-04): 

 

Angående annonsering/information om Ringbilar på kommunens hemsida: 

Sekreterare har kontaktat kontaktpersonen för kollektivtrafikfrågor i Åsele 

kommun (Monica Gahlin) som förklarar att Länstrafikens förslag/ändringar av 

områdesindelningar har försenats. Linjesträckningar och ev. ändringar i 

områden kommer troligen inte vara klara under detta år. I avvaktan på detta 

fortsätter kommunens Ringbilar att köra som tidigare. Monica uppger att hon 

ska se över befintlig information om Ringbilar på kommunens hemsida och se 

om den går att göra mer tydlig. 

 

Angående renovering av Åsele busstation: Rådet har fått möjlighet att lämna 

synpunkter till Åsele kommun inför planerad renovering av busstationen. Bl.a. 

har rådet påpekat vikten av att det finns utrymme framför entrédörren för att 

kunna vända med sitt hjälpmedel (rollator, elrullstol). När ombyggnationen nu 

påbörjats har ledamot uppmärksammat att platån vid entrédörren verkar vara 

för liten samt att dörren är för smal. Rådet kommer att följa renoveringen och 

kontrollera att ombyggnationen gett den ökade tillgänglighet som avsetts.  

 

Angående Åsele kommuns hjärtstartare: Åsele kommun äger och ansvarar 

idagsläget för 2 st hjärtstartare. Dessa finns inne i Kulturhuset samt inne i 

Simhallen. Det är enhetschefen som ansvarar för underhåll och service.  

 

 

 

Tillgänglighetsrådet beslutar  

att lägga föregående protokoll till handlingarna 
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§ 21 Åsele kommuns Äldreomsorgsplan 2024-2034 

 

 

Underlag för ny Äldreomsorgsplan 2024-2034 har remitterats till kommunens 

råd samt politiska partier för påseende inför ställningstagande och beslut. 

Remissvar ska vara inskickat till Åsele kommun senast 2024-12-10. 

Förslag på äldreomsorgsplan har via mail skickats ut till samtliga ledamöter i 

Tillgänglighetsrådet 2024-10-17  för påseende. 

Reumatikerföreningen redogör för sina synpunkter på den nya planen där de 

bl.a. anser att planen inte tar hänsyn till avstånd från tätort till byar. 

Inställelsetiden för hemtjänst riskerar att bli väldigt olika beroende på var i 

kommunen brukaren är bosatt. Detta riskerar orättvis och osäker omsorg. 

Möjlighet till social samvaro för de äldre som bor utanför tätorten saknas i 

planen. De ser inga möjligheter till ”tryggt boende” i planen. 

Astma- och Allergiföreningen redogör för sina synpunkter på den nya planen 

där de bl.a. anser att planen är alldeles för centraliserad. Det saknas planering 

för äldre som bor i byar. 

Rådet diskuterar de synpunkter som framkommit och enas om att skicka ett 

remissvar till Åsele kommun med synpunkt att planen upplevs vara alltför 

centraliserad - det borde även fokuseras på de äldre som bor utanför tätorten. 

 

 

Tillgänglighetsrådet beslutar 

att ordföranden sammanställer ett remissvar från rådet angående 

Äldreomsorgsplanen och skickar det till Åsele kommun 

att uppmana de föreningar/organisationer som skriftligt har sammanställt sina 

synpunkter på kommunens nya Äldreomsorgsplan att skicka in sina skrivelser 

till Åsele kommun 
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§22 Svar från Miljö och Bygg på utskickad skrivelse 

 

 

Vid Tillgänglighetsrådets möte i juni diskuterades att det inom tätorten finns 

flera förfallna byggnader samt ovårdade, igenväxta tomter som kan medföra 

hinder för framkomlighet och fara för lekande barn. Rådet beslutade att göra en 

skrivelse till Miljö och Bygg med önskemål om löpande tillsyn av tomter inom 

Åsele tätort. I skrivelsen ställdes även tre frågor till kommunens Miljö- och 

byggnadsnämnd: 

- Vad innebär kommunens tillsynsansvar? 

- Har Åsele kommun i dagsläget någon löpande översyn av hus och tomter 

inom kommunen? 

- Vart vänder man sig om man som privatperson vill uppmärksamma 

kommunen på nedskräpning, olägenheter eller fara?  

Ordföranden redogör för det svar som inkommit från Miljö och Bygg. Bl.a. har 

utdrag ur gällande regelverk skickats till Tillgänglighetsrådet.  

Svaren på rådets frågor sammanfattas så här: 

Tillsynsansvar: ”Ja - kommunen ska se över byggnader och tomter och göra 

påpekande till fastighetsägare vid behov”. 

Löpande översyn: ”I dagsläget utförs ingen löpande tillsyn av fastigheter - 

detta beror främst på avsaknad av personal som kan utföra detta” 

Vart vänder man sig: ”Vill man uppmärksamma kommunen på olägenheter 

ska man vända sig till Miljö och bygg”. 

 

 

 

Tillgänglighetsrådet beslutar  

att notera informationen 
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§ 23 Uppföljning - rutiner för löpande underhåll av gator 

och trottoarer 

 

 

Rådet har uppmärksammat att det under sommaren/hösten har uppstått 

många nya skador på gator och trottoarer inne i tätorten. Underhållet upplevs 

inte ha fungerat - många av skadorna har varit kvar fram till dess snön fallit. 

Tillgänglighetsrådet anser att det är viktigt att de rutiner som Tekniska 

avdelningen infört för löpande underhåll följs för att kommunen snabbt ska få 

en överblick av uppkomna skador och för att kunna prioritera vilka skador som 

måste åtgärdas först. 

Rådet har även under hösten uppmärksammat att det inne i tätorten finns träd 

som blivit så stora att de täcker gatlyktorna. Detta medför att delar av trottoarer 

och korsningar är mörka då belysning skyms av trädens grenar. Det finns även 

flera gatlyktor som inte lyser. Tillgänglighetsrådet anser att dålig gatubelysning 

kan utgöra en fara -framför allt för personer med nedsatt syn. 

 

 

 

Tillgänglighetsrådet beslutar  

att påminna Tekniska avdelningen om vikten att följa sina rutiner för löpande 

underhåll av gator och trottoarer så att inventering och reparation påbörjas 

snarast möjligt  

att påminna Tekniska avdelningen att se över gatubelysningen och ta bort träd, 

grenar och kvistar som skuggar belysning av trottoarer. Trasiga lampor bör 

även bytas så fort det är möjligt 

 

 

Skickas till: 

Tekniska avdelningen 
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§ 24 Tillgänglighet 

 

 

Inget togs upp under denna punkt på dagordningen 
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§ 25 Mötesplan 2025 

 

 

Rådet diskuterar lämpliga datum för Tillgänglighetsrådets möten under 2025. 

Rådet enas om 4 mötestillfällen under året. Lämplig tid för rådets möten är 

någon vecka innan Omsorg- och utbildningsutskottets möten. Möteslokal bör 

vara KS-sammanträdesrum, där det finns möjlighet till hörhjälpmedel samt 

möjlighet att delta i mötet på distans.   

 

 

Tillgänglighetsrådet beslutar 

att Tillgänglighetsrådet har möten under 2025 enligt följande: 

-  6 mars 

-  15 maj 

-  25 september 

-  13 november   

 

att sekreterare bokar möteslokal för rådets möten under 2025   
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§ 26 Övriga frågor 

 

Ledamot har uppmärksammat att återvinningsstationen mitt emot Åsele Vulk 

(korsningen Adamsgatan och Bragegatan) ej är nedgrävd på samma sätt som 

övriga återvinningsstationer. Här har man fyllt upp med grus och gjort 

trappsteg upp till behållarna från parkeringen. Då det ej finns någon belysning 

och trappstegen ej är utmärkta på något sätt är det svårt att se och 

uppmärksamma höjdskillnaden. Detta medför stor fallrisk. Rådet anser att 

denna lösning inte är bra ur tillgänglighetssynpunkt. 

 

Tillgänglighetsrådet beslutar  

att framföra till Tekniska avdelningen att återvinningsstationen på grusplanen i 

korsningen mellan Adamsgatan och Bragegatan bör ändras eller flyttas då 

nuvarande lösning med trappor och höjdskillnad ej är lämplig och medför 

fallrisk - framförallt för personer med nedsatt syn. 

 

 

 

Ordföranden framför önskemål från kommunens kansli om möjlighet att kunna 

signera rådets mötesprotokoll digitalt på samma sätt som kommunens övriga 

mötesprotokoll. 

Samtliga av närvarande ledamöter är positiva till möjlighet att justera/signera 

rådets mötesprotokoll digitalt. 

 

Tillgänglighetsrådet beslutar  

att sekreterare kontaktar kommunens kansli för att se över teknisk lösning för 

digital signering av kommande protokoll. 


